
  

  

 

    

 

 

SKOLEBESTYRELSEN – skoleåret 2023/2024-8 

Tid: Onsdag den 22. maj kl. 18.30 – 21.00 

Sted: Lokale 30 ved naturfagslokalerne  
  

Fraværende: Simon, Anya, Omar, Finn. 

Ordstyrer:   

 

  

Referat 
Referatet godkendes løbende under mødet - efter hvert punkt. 

B=Beslutning, D=Drøftelse, H=Høring, O=Orientering, T=Tilsyn 
 

 

1. 

 

Godkendelse af dagsorden 
Godkendt 

 

 
2. 

 

 
Velkomst til nyt medlem 

Stort velkommen til Mie, som er indtrådt i skolebestyrelsen. Mie er mor til børn på henholdsvis 0. 
årgang og 2. årgang.  

 

 
3. 

 

 

Nyt fra elevrådet, 10 min. – O 

Elevrådet er godt i gang med at planlægge ”Elevernes dag”, som er i starten af juni måned. 
 

 

4. 
 

 
Regnskab 2023 og internt budget 2024 ved Hanna, (20 min) O, D 
 

Regnskab 2023 

 
SFO’en 

Kommunalbestyrelsen besluttede i på mødet i april 2024, at vi må overføre overskuddet fra 2023 
på 485.000 kr. til 2024. Da SFO-lederen var sygemeldt sidst på regnskabsåret, kunne vi ikke nå at 

anskaffe det vi havde planlagt.  
Det er aldrig ambitionen at komme ud med et stort overskud, pengene skal ud og bruges hos bør-

nene. 

En del af overskuddet skyldes blandt andet forskydninger i regnskab og refusion mellem årene. 
 

Skolen 
Skolen havde underskud fra 2022 på 43.000 kr., men vi kommer ud med et overskud på i alt 

411.000 kr. i 2023, kommunalbestyrelsen har også besluttet, at vi får lov til at overfør disse midler 

til 2024. 
 

Vi får 3.5 % af lønudgifter til undervisningspersonale til at dække vikarudgifter, men det er ikke 
tilstrækkeligt til at dække udgifterne. 

 

Der var ekstraudgifter til renovation og rengøring, men vi fik udlignet udgiften, da året var slut. 
Vi bruger flere penge på alarmer end tidligere, fordi skolen ikke længere ”lukkes af” pedeller, men 

af mange forskellige ansatte/fritidsbrugere. 
 

Der er i år kommet ny overenskomst for lærere, pædagoger, det administrative personale og le-
delse, den er endnu ikke indarbejdet i lønsystemet. 



  

  
    

 
Vi håber at få tildelt den ekstraudgift som det vil medføre ud over almindelig fremskrivning. 

 

Internt budget 2024: 
 

Skolebestyrelsen spørger, hvordan overskuddet på skolen bruges.  
Skolen har et dokument, hvor større ønsker løbende skrives på, som er synligt for alle medarbej-

dere.  

Maling af lokaler er ikke en udgift skolen skal afholde (hører til ejd.center), men vi er med til at 
prioritere, hvor der skal males. 

 
Mange udgifter til abonnementer på internet, Easy IQ, Copydan mm.  Kan vi ikke undgå. 

Vi har lige nu en tre-årig aftale på fagportaler, den løber til 31-07-2026. 
 

Der spørges til, hvorfor regnbue-klasserne har så stort et beløb til antallet af elever i klasserne. 

Forklaringen er, at de ikke er en del af indkøb i fagudvalg, men selv indkøber bøger og materialer 
(eks. madkundskab) og betaler for ture. 

 
Der er ca. 300.000 til opgradering af inventar mm. 

Forsikringsenheden giver tilskud til indkøb af mobil-skabe. 

 
 

 
5. 

 

 
Mobilpolitik (30 min), D, B 

• Bilag fra arbejdsgruppen 

 

Der bestilles skabe til alle klasselokaler. Skabene skal være hængt op inden skolestart august 
2024. 

Det betyder, at man efter en fagtime i sidste lektion må tilbage til klassen. Skolen må drage erfa-
ringerne og indrette praksis. 

 

Politikken har været drøftet mange gange, og nu er det endelige udkast udarbejdet. Der er ind-
gået kompromis, der har været arbejdet med det igennem et år. 

 
Der kommer ”spillecafé” i kantinen i pausetiden efter sommerferien, for at de større børn flere ak-

tiviteter at vælge imellem. 

 
Drøftelse på mødet: 

 
Det er vigtigt for bestyrelsen, at vi begrunder, hvorfor vi vælger at lave denne mobilpolitik. 

Vi bør støtte os op af faglig viden og forskning. 
 

Der er forslag om at opfordre forældre til, at mobilerne oplades om natten, så børnene får deres 

søvn. Forældrene skal være opmærksom på, at de også har en stor opgave i forhold til mobilbrug 
og brug af de sociale medier. 

 
Der vil komme en periode med tilpasning, når politikken træder i kraft. Børnene skal oplyses om, 

hvorfor vi gør det. 

Der er ønske om, at SFO’en vil bruge mobiltelefoner som et bevidst valg, og der ikke er frit brug. 
Lisa fortæller, at vi må se, hvordan det kommer til at gå og ellers må vi tilrette praksis. 

 



  

  
    

Bestyrelsen ønsker flere oplæg og viden med henvisning til forskning om emnet til forældrene. 
 

Der ønskes en kanon, hvor der står, hvornår hvilke problemstillinger vedr. mobiltelefon/sociale 

medier drøftes på forældremøderne.  
 

Der ønske om, at klasseaftaler skal opdateres, så mobiltelefonbrug/sociale medier indgår i dem fra 
0. årgang til 9. årgang. 

 

Vi skal være bevidste om, at der også er nogle, der er imod et princip som dette. Det vil være en 
forandring, der vil ske over tid. 

 
Skolen skal være klar på, hvad vi gør i situationerne, når politikken ikke overholdes. 

 
Det er vigtigt at mobilfri skole bliver skudt af med et brag, så der laves plakater og det er med på 

forældremøderne, at vi ” NU er en mobilfri skole”. Det skal ske før sommerferien, så det ikke bli-

ver en overraskelse efter sommerferien. 
 

Alle medarbejdere skal vide, hvad vi vil med mobilpolitikken, at vi går all-in og følger den til dørs, 
og vi skal være klare i vores svar.  

 

Dorte har fået svar fra jurister i forhold til om skolen må inddrage en mobiltelefon. Skolebestyrel-
sen får svaret tilsendt til orientering.  

 
Det anbefales, at skolebestyrelsen følger implementeringen tæt det kommende skoleår. 

 
Princippet godkendes med følgende kommentarer: 

Der skal forsat arbejdes med henvisning til forskning m.v. 

 
”Forskning viser, at det har….” 
”Vi ved at…” 
 
Tilføjelse: SFO i anvist område/”under opsyn”  
 
Skolen ændrer det i princippet, og så kommer det ud med referatet til skolebestyrelsen. 

 
Har skolebestyrelsens medlemmer links til forskningen, så send det til Dorte. 

Det nye princip sendes ud til forældrene på skolen med sommerhilsen fra Dorte. 

 
Juliane og Christina vil gerne lave plakater. 

 
6. 

 
Skolens principper – supplerende- og specialundervisning (45 min), O, D, B 

• Bilag vedr. princippet i praksis 

• Bilag med princip 

 

Der orienteres om princippet i praksis. 
 

Vi har AKT, som bruger meget tid på samtaler med børn. AKT kan også bruges til klasseindsatser 
eller indsatser omkring en mindre gruppe børn. Skolens AKT-rum og mini-akt-rum i indskolingshu-

set, er begge steder, der er med til at sikre børn ro, hvis de ellers ofte er i konflikt i pausetiden. 

 
Vores vejledere sparrer og vejleder kollegaer, så de kan hjælpe børnene bedst muligt i klassen. 



  

  
    

 
Mange børn har visiterede timer, hvis der er vurderet, at de har et støttebehov på 9 timer eller 

mere. Det betyder, at vi har færre timer til at lave det forebyggende arbejde, som vi jo helst vil på 

Strøbyskolen (da disse timer tages fra samme pulje). 
 

Der er kommet skolesocialrådgivere, som kan tage forebyggende samtaler med både forældre og 
børn (efter aftale). De har været på skolen 3 gange, de bliver brugt meget og vi forventer os me-

get af det samarbejde. 

 
Drøftelse 

 
Hvad er kriterierne for at søge indsatser igennem ”sammen med børnene”, som er et stort ind-

satsområde i Stevns kommune? Vi eftersender kravene til skolebestyrelsen med referatet. 
 

Skolen fortæller, vi har sendt flere ansøgninger afsted, men de har kun haft et møde, hvor der 

ikke blevet set på ansøgninger. Der er nyt møde i juni mdr. 
 

Der er ønske om, at der tales meget mere om bevægelse på skolen. Hvis vi får undervist medar-
bejderne, kan vi tage meget i forkøbet og på mange måder, kan det have en positiv effekt for den 

enkelte elev. 

 
Princippet godkendes. 

 
 

 

7.  

 

Forslag til ny styrelsesvedtægt (15 min), O, kort D 

• Bilag med forslag til ny styrelsesvedtægt 

• Bilag med processen omkring styrelsesvedtægt 
 

Styrelsesvedtægten beskriver, hvordan eks. Skolebestyrelsen arbejder. Det var på høje tid at den 
eksisterende blev opdateret. 

 

Der kommer en høring i efteråret.  
 

Vedtægten blev drøftet. 
 

Kommentarer fra skolebestyrelsen: 
At referat fra skolebestyrelsen skal underskrives kan blive svært. 

2 eksterne medlemmer skal deltage. Vi har nu 1 ekstern fra uddannelsesverden. 

Ungdomsskolen skal også deltage. Det bliver måske svært for dem at deltage på alle skolebesty-
relsesmøder på alle skoler. 

kap 6, stk. 5 – sætningen er uforståelig. Det må gerne uddybes/ omformuleres. 
kap 8, stk. 16: Husk regnbuefamilier, hvis man er så meget i detaljegrad som tilfældet er. 

 

 
8. 

 

 
Forældremøder i august (20 min) D, B 

• Planlægning af fokusområde 

• Formandens beretning 

• Nedsættelse af arbejdsgruppe 

 
 



  

  
    

Skolebestyrelsens medlemmer plejer at deltage på alle forældremøder med et punkt. Det er med-
arbejderne glade for. 

Emnet er mobilpolitikken. 

Formandens beretning skal på til forældremøderne, da alle forældre skal delagtiggøres i den.  
 

Christel vil gerne deltage i forældremøder, hvis hun bliver ved med at være en del af bestyrelsen. 
 

Skolebestyrelsen opfordres til, at orientere sig på ”Dit liv på nettet”/ ”Dit barns liv på nettet” inden 

næste skolebestyrelsesmøde. Det kan måske bruges til forældremødet. 
 

Punktet tages op på det næste skolebestyrelsesmøde. 
 

 

9. 
 

 

Orientering fra ledelsen (10 min) O 

• Status vedr. rykning af konfirmationsforberedelse 

• Status vedr. valg til skolebestyrelsen 

• Status på arbejdsfordelingen vedr. kommende skoleår 
 

- Konfirmationsforberedelsen rykkes fra skoleåret 26/27 til at foregå på 8. årgang. 
 

- Valg til skolebestyrelsen, valget slutter 27. maj. Der er 6 kandidater. 

 
- Status på arbejdsfordeling, skolen er godt i gang. Den 3.-4. juni er der skemaworkshop, hvor 

skemaet bliver lagt. Det er et udkast, som vi arbejder videre med. Skemaet kommer til klasserne 
før sommerferien. 

 
 

 

10. 

 

Evt. 5 min 
Vi fik ved årsskiftet nyt rengøringsfirma, som vi samarbejder tæt med for at få det til at fungere 

ordentligt. Der er plads til forbedringer på rengøringen. 

 
Den nye bestyrelse mødes næste gang kl. 18 til konstituering. 

De nyvalgte inviteres til at deltage på skolebestyrelsesmødet, der starter kl. 18.30. 
 

Der kvitteres fra medarbejdersiden, at det er dejligt at se, at der er et godt hold af ledere, hvor 
alle lederne arbejder godt sammen. Det giver tryghed.  

 

 

Punkter til næste møde: 

Lisa forsøger at få svar fra forvaltningen vedr. spørgeskemaundersøgelsen vedr.  SFO 2 på 5.-6. årgang. 

Forældremøder (først på dagsorden). 

Indskolingen 

 

 

Planlagte møder i dette skoleår:  

• Tirsdag den 15. august 

• Onsdag den 20. september 

• Mandag den 30. oktober 

• Tirsdag den 5. december 



  

  
    

• Onsdag den 17. januar – OBS! ændres til Torsdag den 18. januar 

• Mandag den 26. februar 

• Mandag den 8. april 

• Onsdag den 29. maj – flyttes til onsdag den 22. maj 

• Ekstra møde tirsdag den 18. juni 

 

 

 


